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ty REKTORZY OBRADOWALI
Centrum Konferencyjnym Uniwersytetu Gdańskiego w  Leżnie 

^¿Ukowa 29 maja br. odbyło się spotkanie Rady Rektorów Pomorza 
^dwiślańskiego. W stylowych wnętrzach odrestaurowanego pałacyku 
leżnie rektorzy uczelni wyższych Pomorza Nadwiślańskiego spotkali 

.  ̂ z prof. Jerzym ZDRADĄ, wiceministrem Edukacji Narodowej,
któi

temu

^  Poinformował zebranych o nowych propozycjach zmian w  projek-
Ustaw o szkołach wyższych oraz nawiązał do reformy całego sys- 
edukacyjnego w Polsce. Interesującymi były programowe wystą-

rektorów uczelni, które nie podlegają MEN-owi (szkoły arty- 
ttzne, morskie, seminaria duchowne, wojskowe). Natomiast prze- 
“dnrezący tego gremium rektorskiego prof. A leksander KOŁO- 
jtlEJCZYK, rektor PG zapoznał zebranych z korespondencją 

uusterstwem Finansów w sprawie finansowania szkolnictwa wyż- 
'"d°- Po dyskusji, Rada jednomyślnie poparła stanowisko jej prze
wożącego, które już wcześniej wyrażone zostało w  wystąpieniach 

^ eg0 rektora zatytułowanych: Czy polskie szkolnictwo wytsze je s t 
stanie wyjść z zapaści spowodowanej dyskryminującym finanso- 

z 2 marca br. skierowanego do Ministra Finansów poprzez 
sła Bogdana BORUSEWICZA, sekretarza stanu w  MSWiA oraz 

ę r y  z resortów budżetowych cierpi największą biedę? z  28 listopada 
*■ Przedstawione na spotkaniu RRPN z parlamentarzystami naszego 

^gionu. Wystąpienia te zostały opublikowane w: „Piśmie PG” oraz 
^ °8ólnopolskim „ Forum Akademickim” Nr 3 i 5 z tego roku. Przyję- 

Przez RRPN stanowisko (wraz z cyt. wystąpieniami) zostało przesła- 
^  prof. Mirosława HANDKEGO, ministra Edukacji Narodowej, 

obradach uczestniczył również Tomasz SOWIŃSKI, wojewoda

munikacji i Informatyki. Otrzymali oni bowiem wyróżnienie za naj- 
lepszy referat na tym Kongresie.________________________________

Senat na posiedzeniu 27 maja br. pozytywne zaopiniował wnioski o 
mianowanie na stale (taka jest procedura prawna w  stosunku do 

profesorów tytularnych) na stanowisko profesora nadzwyczajnego w 
Politechnice Gdańskiej prof. W ładim ira CYULINA (WOO) i prof. 
Ju rija  GŁAZUNOWA (WFTMS). Pozytywną opinię Senatu uzyskał 
również wniosek Wydz. Inżynierii Środowiska o mianowanie p. prof. 
Krystyny OLAŃCZUK - NEYMAN na czas nie określony (po pięcio
letnim okresie) na stanowisko profesora nadzwyczajnego w Poli
technice Gdańskiej. Senat poparł także wniosek Wydz. Fizyki Tech
nicznej i Matematyki Stosowanej o mianowanie dr.hab. Wojciecha 
BARTOSZKA na czas określony (okres pięcioletni) na stanowisko 
profesora nadzwyczajnego w Politechnice Gdańskiej.
Zgodnie z wymogami ustawy o szkolnictwie wyższym, na tym samym 
posiedzeniu SENAT ZATW IERDZIŁ PLAN FINANSOWY POLI-
TECHNEKI GDAŃSKIEJ na 1998 R O K _______________________
TT T Politechnice Gdańskiej odbyło się V W alne Zebranie Delega- 

'  '  tów NSZZ«SotSD«wio4cRegionu Gdańskiego.Wybrano nowe 
władze. Przewodniczącym Zrządu Regionu został Janusz ŚNIADEK, 
absolwent PG. Z naszej uczelni do Zarządu wybrano: Krzysztofa 
CZERW IŃSKIEGO (WOiO), Tadeusza KOLENDĘ (WOiO) 
i Tadeusza SZYMAŃSKIEGO (WM). Panowie K. Czerwiński i 
T. Kolenda zostali również delegatami na Krajowy Zjazd NSZZ „S". 
U OTWARTE POSIEDZENIE PARLAMENTU STUDENTÓW 

POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ

jT ° f-  Jacek MARECKI, kierownik Katedry Elektrowni i Odspo
ją darki Energetycznej na Wydz. Elektrotechniki i Automatyki, o- 
j W d  prestiżową NAGRODĘ NAUKOWĄ SIEMENSA, przyzna
j ą  00 ^wa ^ ta  Przez międzynarodowe jury pod przewodnictwem 

Która Politechniki Warszawskiej. Nagroda służy promowaniu pol- 
cb osiągnięć w  technice i badaniach naukowych i została przyznana 

Mareckiemu za wybitne osiągnięcia w kształceniu akademic- 
i 'n w dziedzinie energetyki i organizację 
‘jdaH zakresie skojarzonego wytwarza- 

j a energii elektrycznej i ciepła oraz gospo- 
arki energetycznej. Uroczyste wręcze- 
nagrody odbyło się w Politechnice War

tk ie j  1 czerwca br. W uroczystości 
^ ¿ u d z ia ł  rektor naszej uczelni.

WITAMY
UCZESTNIKÓW IV MIĘDZYNA 

RODOWEGO KONGRESU 
ŚÓĆIETAS SUMBOI^TTANA 

POLONORUM 
Politechnika Gdańska 
25-28 czerwca 1998r.wyrażeniu zgody przez Senat PG 29 

w. W etnia br. (wymóg proceduralny)
“•Uster Edukacji Narodowej z dniem 1 czerwca br. mianował prof. 

j^cka ŃAMIEŚNIKA na stanowisko PROFESORA ZWYCZAJ- 
t»o w Politechnice Gdańskiej. Profesor J. Namieśnik pełni funk- 
^ 'W n a  Wydz. Chemicznego oraz jest kierownikiem Katedry 

'  ̂ n ń  Analitycznej na tym Wydziale.*vuau
I Trwałą ]Rady Miasta Rumi z 30 kwietnia 1998 r. Senatorwi RP 
j ^ P r° f  Edmundowi W ITTBRODTOW I, rektorowi PG w  1. 1990-
jest~ nadano tytuł HONOROWY OBYWATEL MIASTA RUM I.
°bv\,t0 m*asto rodzinne Senatora. Wręczenie dyplomu honorowego 
k  atelstwa nastąpiło 1 czerwca br. podczas uroczystej Sesji Rady

^  doroczny ŚWIATOWY KONGRES AUTOMATYKI (World 
W. .^ntomation Congress) odbył się w  dniach 10-14 maja na Alasce 

Był on szczególnie udany dla prof. Andrzeja CZYŻEW- 
HEGo i d r in l  Bożeny KOSTEK z Wydz. Elektroniki, Teleko-

Aula Politechniki Gdańskiej - 6 czerwca 1998 r.
Organizatorami posiedzenia byli Samorząd Studentów Politechniki 

Gdańskiej oraz Koło Parlamentarzysty Stowarzyszenia Absolwentów 
Politechniki Gdańskiej. Jakże obiecująco - biorąc pod uwagę pokole
niowy charakter spotkania - sformułowano jego temat wraz z uzasad

nieniem, cyt:
■■U N I W E R S Y T E T  M O I C H  M A R Z E Ń ” 

kadry dla Polski XXI wieku
W ostatnich latach w naszym kraju zaszło 

wiele zmian, zarówno na scenie politycznej jak  i na 
płaszczyźnie społecznej. Ku końcowi zbliża się 
nasza wędrówka do struktur Unii Europejskiej, a w 
niedługim czasie staniemy się pełnoprawnym 
członkiem NATO. Gdy wydarzenia te staną się 
faktem, nasz kraj stanie się idealnym miejscem do 
inwestycji dla zachodnich kontrahentów. Wielkie 
koncerny przemysłowe zaczną inwestować swoje 

kapitały na naszym rynku. Oprócz ekspansji gospodarczej należy 
wspomnieć o jeszcze jednej bardzo ważnej kwestii, o kadrze inżynier
skiej, która będzie kreowała rozwój gospodarczy. Czy nasze Uczelnie 
są przygotowane do kształcenia absolwentów, którzy będą w stanie 
stanąć z równymi szansami w szranki zmagań o pracę z  napływającą 
kadrą z krajów naszych zachodnich sąsiadów? Czy absolwenci na
szych Uczelni będą mogli zwycięsko wyjść z tego pojedynku?
Aby móc częściowo odpowiedzieć na te pytania Samorząd Studentów 
Politechniki Gdańskiej, postanowił zorganizować II  Otwarte 
Posiedzenie Parlamentu Studentów Politechniki Gdańskiej, poświęcone 
tej tematyce.
Roman Niewęgłowski
Przewodniczącyy Parlamentu Studentów Politechniki Gdańskiej 

Dyskusja dotyczyła przede wszystkich poprawienia jakości kształcenia, 
przyszłych losów absolwenta Politechniki Gdańskiej oraz stworzenie 
mechanizmów mających na celu zwiększenie atrakcyjności studiów na



naszej uczelni. Warto, aby wnioski z wystąpień: prof. Edmunda 
WITTBRODTA, senatora RP, p. prof. Alicji KONCZAKOW- 
SKIEJ, prorektora ds. kształcenia, prof. Piotra DOMINIAKA, dzie
kana Wydz ZiE, dr.inż. Jacka JETTMARA oraz prof. Janusza RA- 
CHONIA, przew. KP przy SAPG, znalazły się w  strategicznym pro
gramie rozwoju Politechniki Gdańskiej. To samo dotyczy bardzo inte
resujących wypowiedzi studentów, którzy przedstawili swoją wizję 
naszej Alma Mater. Rektor, prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK 
w wystąpieniu, popartym licznymi przykładami, przedstawił zagroże
nia, które prowadzą do zapaści szkolnictwa wyższego. Jeżeli nadal 
występowała będzie tendencja zmniejszania dotacji budżetowej szkoły 
akademickie przestaną istnieć w Polsce. W informacji o posiedzeniu 
Parlamentu Stud. PG opublikowanej w „Dzienniku Bałtyckim” 
z 8 czerwca br. pt. „Uczelnia marzeń” podano błędnie - omawiając 
wystąpienie rektora - że w  ubiegłym roku w  Polsce przeznaczono 1,05 
proc. PKB na szkolnictwo wyższe - powinno być 0,86 proc, a na ten 
rok jedynie 0,83 proc. Podkreślić jednakże należy, że 1,05 proc PKB 
przeznaczono na szkolnictwo wyższe w  1990 roku,_______________ __

Zgodnie z ubiegłoroczną deklaracją (podczas uroczystości z okazji 
40-lecia parlamentaryzmu studenckiego w  PG) w  Dolinie Radości 

w tzw. „Kuźni” odbyło się 6 czerwca br. doroczne spotkanie koleżeń
skie byłych i obecnych Posłanek i Posłów Uczelnianego Parlam entu 
Studentów PG zorganizowane przez Koło Parlam entarzysty przy 
Stowarzyszeniu Absolwentów PG, któremu przewodniczy - przypo
minamy - prof. Janusz RACHOŃ. Te spotkania międzypokoleniowe - 
składkowe i sponsorowane - odbywać się będą w  pierwszą sobotę 
czerwca każdego roku. Atrakcji było bez liku. Uczestników bawili - do 
łez - Ju rek  CIEPIELOW SKI i Jasiu  RUBCZAK z „cyją”, 
b. członkowie kabaretu PI. Był, a jakże, recital gitarowy PANA SE
NATORA i śpiewy biesiadne przy znakomitym jadle i trunkach. Nie 
zabrakło wierszy „na okoliczność” autorstwa ‘CIEPIELA” i pisanych 
na gorąco przez Romka NIEW ĘGŁOW SKIEGO, a także integracyj
nych tańców - nawet w  deszczu. BRAWO, BRAWO, BRAWO dla 
organizatorów.

Prorektorzy ds. nauki Akademii Medycznej w  Gdańsku, Uniwersyte
tu Gdańskiego, Politechniki Gdańskiej oraz dyrektor Instytutu 

Maszyn Przepływowych PAN podpisali w  dniu 1 czerwca br. PORO
ZUMIENIE WSTĘPNE dotyczące utworzenia Regionalnego Cen
trum  Badań Spektralnych. Idea utworzenia tego Centrum uzyskała 
akceptację Komitetu Badań Naukowych, który w  niedługim czasie 
podejmie dalsze decyzje w  zakresie tworzenia regionalnych centrów 
badawczych. Należy oczekiwać, że ostateczne podpisanie porozumienia 
nastąpi jesieniąbr._____________________________________________

W Pałacu Namiestnikowskim w  Warszawie 28 maja br. Prezydent 
RP wręczył nominacje profesorskie przeszło 100 przedstawicie

lom nauki polskiej. Wśród nominowanych było dwóch naszych profeso
rów (prof. M arek KUBALE z W EN i prof. Jan  STĄSIEK z WM - 
zob. Serwis Inf. PG Nr 69). Prof. J. Stąsiek dostąpił zaszczytu złożenia 
podziękowań w  imieniu nominowanych. W swoim krótkim wystąpieniu 
podkreślił, że przy istniejącej tendencji do systematycznego zmniej
szania dotacji na badania naukowe może nastąpić sytuacja, która spo
woduje, że zabraknie kandydatów do tytułów profesorskich. To niby 
żartobliwe - w takiej sytuacji - stwierdzenie zyskało poklask zgroma
dzonych.

Podczas tradycyjnego spotkania rektora z politechnicznymi jubila
tami 28 maja br. (odbywa się ono w  każdy ostatni czwartek mie

siąca) p. mgr inż Ryszard SKARŻYŃSKI z Klubu Seniora PG 
(emerytowany st.wykładowca ówczesnego Wydz. Hydrotechniki PG.) 
został uhonorowany specjalnym pismem, w którym rektor w imieniu 
Senatu PG , społeczności akademickiej naszej uczelni oraz własnym 
przekazał - wielce spóźnione - najwyższe słowa uznania za ogrom 
poświęceń w okresie okupacji hitlerowskiej, kiedy to z  narażeniem 
własnego życia prowadził Pan tajne nauczanie w zakresie szkoły 
średniej w Opocznie. Bohaterstwo to, które w naszym środowisku 
akademickim powinno być bardzo wysoko oceniane niestety było nie
jednokrotnie pomijane przy ocenach niektórych nauczycieli akademic
kich. Jestem głęboko przekonany, że środowisko nasze solidaryzuje się 
z inicjatywą kierownictwa resortu edukacji narodowej, które w piśmie 
do wszystkich rektorów szkół wyższych prosi o wyróżnienie nauczycieli, 
którzy prowadzili tajne nauczanie. Ich zasługi nie mogą pozostać 
niedostrzeźone lub niedocenione. Równocześnie informuję, że wystąpi

łem z wnioskiem o przyznanie Panu Medalu Komisji Edukacji Narodo
wej, a także otrzymuje Pan Nagrodę Rektora Politechniki Gdańskiej 
(podpisał prof. Aleksander Kołodziejczyk, Rektor).________________

FORUM KÓŁ NAUKOWYCH POLITECHNIKI GDAŃSKIEJ

Jeszcze jedna inicjatywa studencka zasługująca na szczególne uznanie. 
Powstałe w  naszej uczelni Forum Kół Naukowych PG zorganizowało 
28 maja (w sali 300 i w holu przed Aulą PG - Gm.Gł.) prezentację U 
kół naukowych działających w naszej uczelni jako DZIEŃ KÓŁ 
NAUKOWYCH. Inicjatorem powołania Forum jest między innym1 
stud. WBL P iotr DAWEDOWICZ, który pełni funkcję prezesa 
Międzywydziałowgo Koła Naukowego Studentów Politechnik1 
Gdańskiej „ Ekologia Budownictwa i Inżynierii Środowiska”. ,forum  
Kół Naukowych PG skupia przedstawicieli większości sudenckich kół 
naukowych i ma na celu reprezentowanie środowiska wobec władz 
uczelni, wymianę informacji, zacieśnienie współpracy międzŷ  
poszczególnymi kołami, organizację wspólnych przedsięwzięc 
(seminariów, obozów naukowych, wyjazdów integracyjnych). __

W Bibliotece Głównej Politechniki Gdańskiej wdrażany jest jeden
z najnowocześniejszych bibliotecznych programó'''

komputerowych amerykańskiej firmy VTLS o nazwie VIRTUA 
Licencja wdrożeniowa została podpisana 30 kwietnia kr.
Przedsięwzięcie to finansowane jest przez Komitet Badań Naukowych. 
Biblioteka Główna PG jest głównym koordynatorem funkcjonował 
tego programu. Czas wdrażania potrwa około 1,5 roku. Kierownikiem 
programu jest d r  Ju rand  CZERM IŃSKI z Uniwersytetu Gdańskiego 
gdzie wstępna (starsza) wersja VTLS-u już funkcjonuje. Z inicjatywy 
p. m gr Janiny LIGMAN, dyrektora BG PG, możliwości VIRTUE 
zostały zaprezentowane w  Sali Senatu PG 4 czerwca br., podczas 
specjalnego szkolenia. Jak się dowiedzieliśmy zbiory z APISA zostaM 
przeniesione do VIRTUY.

Jak już informowaliśmy zespół piłkarzy ręcznych Klub Uczelnianeg0 
PG zdobył złoty medal i tytuł mistrza polski politechnik podczas 

rozgrywanych w  dniach 24-26 kwietnia br. w  Koszalinie Mistrzostw 
Polski w tej dyscyplinie sportowej (Serwis Informacyjny PG, Nr 69)- 
Należy podkreślić, że jest to już piąty tytuł mistrzowski zdobyty priSi 
naszych studentów, których trenerem jest m gr Edward 
WIERZBOW SKI. Na wspomnianych mistrzostwach pokonali om 
zespoły, które w  swoim składzie miały zawodników - studentów 
grających w  klubach I i II ligowych. Z tej okazji rektor oraz P3111 
prorektor ds. kształcenia 18 maja br. spotkali się w  gabinecie 
rektorskim z całą drużyną oraz trenerem i kierownikiem SWFiS PG * 
mgr Januszem MARKOWSKIM.. Przedstawiamy bezpośrednich 
autorów tego sukcesu: m gr inż. Andrzej ĆWIKŁA, kapitan drużyn 
(stud.doktoranckie WETI), M ichał KARDYNAŁ (WM - I rok), 
Aleksander BOCIEW ICZ (WA - H rok), Krzysztof MŁYNAREK 
(WCh - I rok), Maciej KLEM M  (W EN - I rok), Tomasz 
W IŚNIEW SKI (WCh - H rok), Przemysław SAWCZUK (WZE - 1 
rok), Krzysztof LEWANDOWSKI (WCh - HI rok), a ponadto: 
Konstanty HERZBERG (W EN - 1 rok), Paweł BAZELA (WCh - 1 
rok), W aldem ar GARDZIELEWSKI (WZE - El rok), Rafał JANTA 
(WEN) - I rok), Sebastian KRĘSKI (WEN - I rok) i M arcin F #  
(W ZE-IV  rok).

TENISIŚCI ZIEM NI KU AZS PG

MISTRZAMI POLSKI POLITECHNIK

Podczas odbywających się w dniach 22-ja br. w  Warszawie 
Mistrzostwach Polski Politechnik w  tenisie ziemnym drużyna Kluhu 
Uczelnianego AZS PG  zdobyła ZŁOTY MEDAL. Okazała się on» 
najlepsza spośród 15 startujących drużyn. Autorami sukcesu by • 
Dorota KAMROWSKA (WA - D rok), Anna KOMENDZIŃSKA 
(WZE - I rok), Joanna LISZEWSKA (WOO - I rok), Ma«Ó 
ŁOPUSZYŃSKI (WIŚ - I rok), Krzysztof PIETRAS (WBL - 1 
rok), Tomasz SZNAJDER (WZE - m  rok), Grzegorz W I E R Z B A  

(WM - I rok). Trenerem sekcji tenisa ziemnego w KU AZS PG Je 
p. m gr W anda DIŁAJ. Spotkanie z rektorem odbyło się 15 czerwca

tformacie zebrał i opracował: Jerzy Kulas, Biuro Rektora, teL 347 17 ^
>.n a i lborg@pg.gda.pl Druk (ksero): .Biuro Rektora, Canon 60 50.______'
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